
1 
 

       

 

Nieuwsbrief 4, juli 2019 

Voorwoord 
Voor u ‘ligt’ de nieuwe nieuwsbrief van de PvdA-fractie in de gemeente Oude IJsselstreek. Een nieuwsbrief 
waarmee we u als lid van de PvdA-afdeling Oude IJsselstreek, maar ook sympathisanten en andere 
geïnteresseerden periodiek willen informeren over het werk van de PvdA-fractie in de gemeenteraad.  
 
We informeren u in deze nieuwsbrief over onze bijdrage(n) aan de commissies, de gemeenteraad en de 
behaalde resultaten.  
 
We hopen u met deze nieuwsbrief van dienst te zijn. Mocht u vragen of ideeën hebben, suggesties en 
voorstellen willen doen, dan willen we die graag ontvangen. We wensen u veel leesplezier. 
 
De redactie   
 
 
  

Algemene beschouwingen 1/2 (bijdrage raadsvergadering 13-06-2019) 
Ik werd verrast toen ik de voorjaarsnota 2020 onder ogen kreeg met de titel: “Op zoek naar balans”. Want 
bouwden we nog geen jaar geleden ‘met lef aan onze toekomst’, een paar maanden later zijn we ‘op zoek 
naar balans’. Nog geen steen gelegd van de ambities uit het coalitieakkoord en dan blijkt nu al het hele 
fundament niet te deugen. Dat zeiden we overigens al tijdens de begrotingsbehandeling vorig jaar. Want 
ook die kenmerkte zich al door tekorten en tegenvallers.  
 
Tot overmaat van ramp is de begroting 2020 – 2023, vanwege de tekorten in deze voorjaarsnota niet 
langer meerjarig structureel sluitend. Sterker de tekorten worden gedekt uit de reserves en de 
leningenportefeuille gaat stijgen. De volledige schuld van alle ellende wordt bij de boze buitenwereld 
neergelegd. Zinnen als: “Geheel in lijn met de landelijke ontwikkelingen hebben de tekorten in het Sociaal 
Domein een grote invloed op onze financiële positie” en “de wispelturigheid van het Rijk geeft aanleiding 
tot financiële zorg”, getuigen nu niet echt van het nemen van eigen verantwoordelijkheid. 
 
Zo behoeven de bovenstaande genoemde oorzaken enige nuancering. Natuurlijk is s de zorgvraag ook in 
de gemeente Oude IJsselstreek groter en zwaarder geworden. Maar het College had tot voor kort geen 
enkel zicht op het declaratiegedrag van zorgaanbieders. Het College heeft daarom ook veel te laat het 
aanbod en gedrag van zorgaanbieders aangepakt. Ook heeft het College veel te laat en veel te weinig 
energie gestoken in het tijdig signaleren van problemen bij de jeugd en zo verzaakt aan de voorkant hulp 
te bieden, voordat jongeren in het veel duurdere vervolgtraject belandden. 
 
Ook met de wispelturigheid van het Rijk valt het wel mee. De bezuinigingen waarmee de decentralisatie 
van het Sociaal Domein in 2015 gepaard gingen worden dit jaar en de komende jaren weer volledig 
teruggedraaid. 
 
Verder zijn de tekorten op de Gemeenschappelijke Regelingen substantieel en stijgen per jaar. De PvdA 
vindt niet dat die tekorten nu al in de begroting moeten worden opgenomen. We maken het de dagelijks 
besturen van de GR’s het dan wel heel erg makkelijk. We realiseren ons van de andere kant dat we 
verplicht zijn te betalen als men niet wil of kan bezuinigen. We hebben als Raad formeel en informeel al 
vaak gesproken en inmiddels besloten de toekomst van de diverse GR’s opnieuw te bezien. Het is niet 
meer bij te houden, te besturen en te volgen.  Misschien moeten we wel een soort van onafhankelijke 
controle en toezicht organiseren? Per deelnemende gemeente een bescheiden bedrag beschikbaar stellen 
om jaarlijks door een externe partij de gemeenschappelijke regelingen helemaal door te laten lichten op 
prijs, kwaliteit en effectiviteit. 
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Algemene beschouwingen 2/2 (bijdrage raadsvergadering 13-06-2019) 
Daarbij lezen we in de voorjaarsnota geen enkele keer hoe we de inkomsten kunnen verhogen. En dan 
bedoel ik op de mogelijkheden die we hebben om bijvoorbeeld de bouw van woningen en appartementen 
extra te stimuleren en te realiseren op grond dat toch al ons eigendom is. Wellicht kan een lokaal 
‘aanjaagteam’ hierin het voortouw nemen. 
 
Ook nu weer moet de PvdA constateren dat het dit College niet lukt om echt beleid van de grond te 
krijgen. Met uitzondering van het woningbouwbeleid en industriebeleid slaagt het College er nog steeds 
niet in een wenkend perspectief te schetsen en te bieden, waar onze gemeente in 2030 zou moeten staan. 
Het Recreatie -en Toerismebeleid komt maar niet van de grond en het milieu -en duurzaamheidsbeleid 
moet nog steeds worden vastgesteld. Hoe eenvoudig kan het zijn hierin als College en als gemeente een 
voorbeeldrol te vervullen. We vragen de coalitiepartijen dan ook oprecht wat zij gaan doen en initiëren om 
een inhoudelijke impuls te geven aan het coalitieakkoord dat vorig jaar, met de nodige amendementen en 
gezamenlijke moties, is vastgesteld. De PvdA werkt daaraan graag mee, vanwege het algemeen belang 
en vooral het welzijn van onze burgers. U kunt dan op ons rekenen en steken we uiteraard altijd onze 
hand uit, al krijgt dat gebaar steeds meer het karakter van een reddingsboei. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Laborijn 1/2 (bijdrage raadsvergadering 03-07-2019) 
Ik wil beginnen met daar waar we het eigenlijk allemaal voor zouden moeten doen. Onze inwoners. Ik 
begin met aandacht te vragen voor degenen voor wie de ontwikkelingen in de afgelopen weken de meeste 
impact hadden. De cliënten van Laborijn. Een kwetsbare groep die door mismanagement en 
disfunctioneren van het bestuur onnodig en onverantwoord lang in de wacht is gezet. Geen bemiddeling, 
geen participatie of iets van perspectief. Een beschamend resultaat.  
 
De PvdA vindt dat het college (of het bestuur van Laborijn) alle cliënten van Laborijn excuses moet 
aanbieden en moet informeren over het vervolg. Na jaren hadden éindelijk de bijstandsgerechtigden met 
klachten (én zij die niet durfden te klagen) met het meldpunt van de Rooie Vrouwen en het rapport van 
Berenschot een podium. Ze werden eindelijk gehoord! Helaas mocht dat maar een dag duren. Want de 
inkt van het rapport was nog niet droog of het ging al niet meer over hun klachten, maar over bestuurlijk 
gerollebol, omdat de gemeente Oude IJsselstreek uit de regeling wilde stappen. Doodzonde. 
 
Door de stap die het college twee weken geleden zette, voelde de PvdA zich politiek, bestuurlijk, juridisch 
en moreel klemgezet. Het had er, wat ons betreft, in ieder geval alle schijn van dat de wethouder voor ‘de 
vlucht vooruit’ gekozen had. Uitstappen en zo de politieke verantwoordelijkheid ontlopen. En dat kan niet!  
 
Zo’n stap en dossier kan wat de PvdA Oude IJsselstreek betreft niet zonder politieke gevolgen blijven. Wij 
vinden dat het dagelijks bestuur en het management van Laborijn enorme steken heeft laten vallen. Het 
algemeen bestuur staat weliswaar meer op afstand, maar heeft ook niet ingegrepen. De ultieme vraag is 
dan of we er vertrouwen in hebben dat dit bestuur van Laborijn en deze directie, het schip weer aan het 
varen en op koers kan krijgen? De PvdA heeft dat vertrouwen helemaal niet. Want, wat geeft ons de 
zekerheid dat het DB dat sinds 2016 de kar al trekt, het nu wel voor elkaar krijgt? Helemaal niets.  
 
Wethouder, u hebt jarenlang prominent deel uitgemaakt van het dagelijks bestuur van Laborijn. Een 
dagelijks bestuur dat wegkeek en signalen van de klachtencommissie, de ombudsman en de Rooie 
Vrouwen steeds negeerde. Met het schaamrood op de kaken had u moeten inzien hoe Laborijn zich soms 
als een bullebak gedroeg en gedraagt.  Wij vinden dan ook dat de wethouder niet langer deel kan 
uitmaken van het dagelijkse bestuur van Laborijn en vervangen moet worden door een ander (college)lid. 
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We wensen u namens de fractie… 
… een fijne, gezellige zomerperiode. Tot na het zomerreces! 
 

Laborijn 2/2 (bijdrage raadsvergadering 03-07-2019) 
Aangenomen moties Laborijn:  
 
Motie ‘Samenstelling DB Laborijn’ (raadsbreed aangenomen). Strekking van de motie: Wethouder van de 
Wardt wordt als DB lid vervangen door een ander collegelid.  
 
Motie ‘Uitvoering Participatiewet in eigen beheer’ (raadsbreed aangenomen). Strekking van de motie: Het 
onderzoeken van de mogelijkheden en kosten voor het uitvoeren van de Participatiewet in eigen beheer 
en de verantwoordelijkheid voor dit onderzoek ligt bij het college.  
 
Motie ‘Klanten en medewerkers Laborijn’ (raadsbreed aangenomen). Strekking van de motie: Het 
voorkomen dat cliënten niet nog meer de dupe worden van de ontstane situatie en juist te informeren over 
het vervolg.  
 
Motie ‘Uitvoering Participatiewet’ (raadsbreed aangenomen). Het onderzoeken van de mogelijkheden van 
een gewijzigde gemeenschappelijke regeling voor de uitvoering van de Participatiewet.  
 
 

Nieuwsbrief ontvangen? 
De nieuwsbrief wordt per mail verzonden. Wilt u de nieuwsbrief liever per post ontvangen, geeft dit door 
aan t.menke@oude-ijsselstreek.nl 
Wilt u zich aanmelden voor de nieuwsbrief? Geef ook dit door aan t.menke@oude-ijsselstreek.nl 
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